

中国核心期刊数据库收录期刊
中国学术期刊光盘版收录期刊

ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S
第29卷 VOL. 29 第3期 NO. 3

华东森林经理

EAST CHINA FOREST MANAGEMENT

中国 浙江 杭州
HANGZHOU ZHEJIANG CHINA

2015 3



HUADONG SENLIN JINGLI

国家林业局华东林业调查规划设计院
中国林学会森林经理分会华东地区研究会
全国林业调查规划科技信息网华东大区站

华东森林经理

第29卷 VOL. 29
第3期 NO. 3

二〇一五年八月

华东森林经理

第 29 卷 第 3 期

(季刊 1987 年创刊)

HUADONG SENLIN JINGLI

主管单位:

国家林业局

主办单位:

国家林业局华东林业调查规划设计院

中国林学会森林经理分会华东地区研究会

全国林业调查规划科技信息网华东大区站

《华东森林经理》编辑部

主 编 何时珍

副 主 编 聂祥永 倪淑平(常务)

编 辑 李文斗

英文译校 唐可平(兼)

编辑出版 《华东森林经理》编辑部

地 址 浙江省杭州市德胜东路 3311 号

邮 编 310019

电 话 (0571) 81069616

传 真 (0571) 81069612

电子信箱 HDSL@chinajournal.net.cn

网 址 <http://HDSL.chinajournal.net.cn>

印刷单位 浙江国广彩印有限公司

订 购 处 《华东森林经理》编辑部

国内统一刊号 CN 33-1160/S

国际标准刊号 ISSN 1004-7743

广告经营许可证号 浙工商广字 07106 号

出 版 日 期 2015 年 8 月

定 价 5.00 元

目 次

林业经营管理

- 浅析浙江省“引水灭火”技术的应用与发展……………
……………李少虹 潘颖瑛 茅史亮等 (1)
- 福建省森林资源可持续经营模式初探……………郑志向 (5)
- 完善集体林权制度改革的对策探讨——以浙江省杭州市富阳区为例……………汤华勤 夏家明 (10)
- 几种优良绿化苗木混交培育技术研究……………詹新标 陈辉跃 吴继林等 (15)
- 杉木二代林更新方式的比较选择……………刘天宝 (17)
- 巨尾桉人工林皆伐改择伐经济效益初探……………张春贵 (20)
- 永安市重点生态区位林赎买和管理的实践与探索……………涂年旺 (25)
- 松材线虫病的危害及防控措施综述……………林孝春 (28)

森林资源与环境

- 景宁县森林空气湿度与负氧离子浓度关系分析……………
……………周林明 刘卫荣 张辉等 (31)
- 上海市浏岛野生动物重要栖息地保护建设规划探索……………梁秀萍 (34)
- 乐清市湿地保护与建设对策研究……………唐扬龙 (38)
- 上海市宝山区林地保护利用研究……………赵国华 (41)

森林生态文化

- 乌岩岭自然保护区发展生态旅游 SWOT 分析……………
……………龚细成 章书声 潘成松等 (45)
- 县域色彩林业建设规划总体布局探讨——以浙江省桐庐县为例……………
……………沈娜娉 陈新峰 (50)
- 上海市嘉定区自然资源和生态环境保护现状及对策……………沈洁 (55)

“3S”技术应用

- 基于 EXCEL 的地形图图幅号转换查询方法……………梁林峰 (59)

East China Forest Management

Vol. 29, No. 3
(Quarterly started in 1987)
Aug. 2015

Competent organization:

State Forestry Administration, P.R.China

Sponsored by:

East China Forestry Inventory and Planning Institute
East China Association, Sub-society of Forest Management
of Chinese Forestry Society
East China Station, State Science and Technology
Information Network for Forestry Inventory and Planning

Editorial Department of East China Forest Management

Chief Editor: HE Shi-zhen

Associate Editor: NIE Xiang-yong
NI Shu-ping

Edited & Published by:

Editorial Department of
East China Forest Management

Address: No.3311 East Desheng Road, Hangzhou, Zhejiang

Post Code: 310019

Tel: (0571) 81069616

Fax: (0571) 81069612

E-mail: HDSL@chinajournal.net.cn

Homepage:

<http://HDSL.chinajournal.net.cn>

Printing by: Zhejiang Guoguang Color
Printing Co., Ltd

No: ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S

Ad. Licence: No.07106 Zhejiang Industry and business
price: RMB ¥ 5.00

Contents

Forestry Management

- Application and development of technology for “drawing” water to extinguish forest fire in Zhejiang province.....Li Shaohong et al. (1)
- Study on Sustainable Management Models of Forest Resources in Fujian Province Zhang Zhixiang (5)
- The corresponding strategies for further reform of the collective forest right system — A study case of Fuyang district of Hangzhou city, Zhejiang province.....Tang Huaqin et al. (10)
- The mixed cultivation technology of several excellent species of nursery stocks for greening.....Zhan Xinbiao et al. (15)
- The comparative choice for regeneration modes of the 2-d rotation plantations of Chinese fir (*Cunninghamia lanceolata*).....Liu Tianbao (17)
- An exploration of the economic effects from switching clear cutting to selective one in plantations of huge end eucalyptus (*Eucalyptus grandis* × *urophylla*).....Zhang Chungui (20)
- Practice and exploration of redemption and management of the key regional ecological forests in Yong’an city.....Tu Nianwang (25)
- A review of the harms of pine wood nematode disease and, the prevention and control measures against it.....Lin Xiaochun (28)

Forest Resources and Environment

- A study on correlations between the air humidity and the negative oxygen ion concentration in forests in Jingning county...Zhou Linming et al. (31)
- The protection and construction plan of the key habitats for wild animals in Liudao(island) of Shanghai city.....Liang Xiuping (34)
- A study of protection and construction strategies for wetlands in Yueqing city.....Tang Yanlong (38)
- Researches on protection and utilization of forestlands in Baoshan district of Shanghai city.....Zhao Guohua (41)

Forest Ecological Culture

- An approach of SWOT analysis to development of the ecological tourism in Wuyanling nature reserve.....Gong Xicheng et al. (45)
- The general lay-out and master plan for the colourful forestry construction in county territory----A study case of Tonglu city of Zhejiang province.....Shen Naping et al. (50)
- The current situation and development strategies of the natural resource and ecological environment protection in Jiading district of Shanghai city.....Shen Jie (55)

3S Techniques Application

- Methods for changing and inquiring sheet numbers of topographic maps based on EXCEL.....Liang Linfeng (59)